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Protokół z obrad V Sesji Rady Miejskiej w Moryniu w dniu 30 września 2024 r. 
 
Obradom sesji przewodniczyła Katarzyna Potapińska - Przewodnicząca Rady. 
 
Obecni na sesji: 
- Radni: wg listy obecności stanowiącej zał. nr 1 do protokołu.  
- Zaproszeni goście: wg listy obecności stanowiącej zał. nr 2 do niniejszego protokołu. 
 
Skład Rady Miejskiej w Moryniu – 15 radnych. 
Liczba radnych obecnych na sesji – 14. Nieobecny – Jacek Kałduński. 
 
Ad. 1  
Przewodnicząca Rady otworzyła V Sesję Rady Miejskiej. Przywitała radnych, 
zaproszonych gości, mieszkańców gminy. 
Stwierdziła, że w obradach sesji bierze udział 14 radnych, co stanowi quorum 
wymagane do prowadzenia obrad i podejmowania prawomocnych uchwał.   
Sprawdzenie obecności - zał. nr 3. 
 
Ad. 2 
Głosowanie nad protokołem z obrad poprzedniej sesji: 
Za - 14. 
Przeciw – 4. 
Wstrzymuję się – 3. 
Brak głosu – 1. 
Nieobecni – 1. 
Imienny wykaz głosowania - zał. nr 4. 
 
Reasumpcja głosowania: 
Za - 14. 
Nieobecni – 1. 
Imienny wykaz głosowania - zał. nr 5. 
Protokół z obrad poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 3  

Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad – zał. nr 6. 
 

Ad. 4 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zarządzenia poboru opłaty skarbowej w drodze 

inkasa oraz wyznaczenie inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Głosowanie: 

Za - 14. 

Nieobecni – 1. 

Imienny wykaz głosowania - zał. nr 7. 

Podjęta uchwała – zał. nr 8. 

 

Ad. 5 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji radnej z funkcji Zastępcy 

Przewodniczącej Komisji Rozwoju Gospodarczego i Polityki Społecznej. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Głosowanie: 

Głosy za - 10. 

Głosy wstrzymujące się – 4. 
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Nieobecni – 1. 

Imienny wykaz głosowania - zał. nr 9. 

Podjęta uchwała – zał. nr 10. 

 

Ad. 6 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę części działek. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Głosowanie: 

Za - 14. 

Nieobecni – 1. 

Imienny wykaz głosowania - zał. nr 11. 

Podjęta uchwała – zał. nr 12. 

 

Ad. 7 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości.  

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Głosowanie: 

Głosy za – 10. 

Głosy wstrzymujące się – 3. 

Nieobecni – 2. 

Imienny wykaz głosowania - zał. nr 13. 

Podjęta uchwała – zał. nr 14. 

 

Ad. 8 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę nieruchomości. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Głosowanie: 

Za - 12. 

Brak głosu – 1. 

Nieobecni – 2. 

Imienny wykaz głosowania - zał. nr 15. 

 

Reasumpcja głosowania:  

Za – 13. 

Nieobecni – 2. 

Imienny wykaz głosowania - zał. nr 16. 

Podjęta uchwała – zał. nr 17. 

 

Ad. 9 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę nieruchomości. 

Głosowanie: 

Za - 13. 

Nieobecni – 2. 

Imienny wykaz głosowania - zał. nr 18. 

Podjęta uchwała – zał. nr 19. 

 

Sprawdzenie obecności - zał. nr 20. 

 

Ad. 10 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu Przeciwdziałania Przemocy 

Domowej oraz Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowe Gminy Moryń na lata 2024-

2030. 
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Głosowanie: 

Za - 12. 

Nieobecni – 3. 

Imienny wykaz głosowania - zał. nr 21. 

Podjęta uchwała – zał. nr 22. 

 

Ad. 11 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Moryń na rok 2024. 

Głosowanie: 

Za - 12. 

Nieobecni – 3. 

Imienny wykaz głosowania - zał. nr 23. 

Podjęta uchwała – zał. nr 24. 

 

Ad. 12 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Moryń na lata 2024-2032. 

Głosowanie: 

Za - 12. 

Nieobecni – 3. 

Imienny wykaz głosowania - zał. nr 25. 

Podjęta uchwała – zał. nr 26. 

 

Ad. 13 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla jednostki OSP Witnica w 

roku 2024. 

Głosowanie: 

Za - 12. 

Nieobecni – 3. 

Imienny wykaz głosowania - zał. nr 27. 

Podjęta uchwała – zał. nr 28. 

 

Ad.14 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek jednostkowych dotacji 

przedmiotowych z budżetu Gminy Moryń  na zadania realizowane przez Zakład Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej w Moryniu na rok 2024. 

Głosowanie: 

Za - 12. 

Nieobecni – 3. 

Imienny wykaz głosowania - zał. nr 29. 

Podjęta uchwała – zał. nr 30. 

 

Ad. 15 

Informacja Burmistrza o pracy w okresie między sesjami - zał. nr 31. 

 

Ad. 16 

Wolne wnioski i zapytania. 

 

Radna Anna Sobczyńska - Ja mam trzy pytania. Po pierwsze chodzi o przejazd kolejowy  

w gminie, który już od kilku miesięcy jest zamknięty. No i nie ukrywamy, że trochę nas to 

niepokoi, bo zostały owinięte szlabany i światła taką czarną folią. Jest to droga wojewódzka, 

główna. Teraz transport cały odbywa się przez tę drogę tak naprawdę. I towar do Morynia, 
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który jedzie do Biedronki, do Dino, i kopalnia. Duży ruch samochodów. No a przejazd jest 

niestrzeżony tak naprawdę zupełnie w tym momencie, bo nawet światła nie działają, więc,  

no znaczy jest, nie działa rogatka, bo została tam chyba z dwa miesiące temu wyrwana, jakiś 

samochód w nią wjechał i od tamtego momentu są tak jakby, czarną taką folią to wszystko 

jest zabezpieczone i nic się po prostu nie dzieje. No i trochę mieszkańców tutaj teraz też jest 

ruch duży, za chwilę będzie coraz ciemniej, jesień przyjdzie. Jest to naszym zdaniem bardzo 

niebezpieczne, żeby tak można to gdzieś zgłosić, poruszyć ten temat. Nic nie działa, jest 

wszystko, wszystko folią zabezpieczone, czarną. Nie działa światło, nie działa rogatka.  

Nie działa nic, nie ma znaku, jest tylko stop postawiony. 

Druga sprawa, chodzi mi o plan, ogólny plan zagospodarowania przestrzennego, który będzie 

opracowywany. Podejmowaliśmy w sierpniu uchwałę i chciałam zapytać, czy już jest, bo nie 

mogłam znaleźć na stronie żadnych informacji na temat składania wniosków do tego planu. 

Czy już jest wyłoniony wykonawca? Na jakim to jest etapie? 

Burmistrz - Pierwszy przetarg został unieważniony dzisiaj i będzie ogłoszony jutro kolejny. 

Radna Anna Sobczyńska - A jaka była oferta? 

Burmistrz - Ok. 250 tys. zł. To była oferta droższa. Tańsza to była oferta w wysokości ok. 150 

tys. zł. Niestety tam właśnie nie zostały dopełnione. Czyli oferta zawierała błędy formalne. 

Radna Anna Sobczyńska - I ostatnie pytanie, też kilka razy już poruszałam tę kwestię  

i prosiłam o jakieś zadziałanie w kwestii budowy, którą mamy w gminie. To jest obiekt 

szpecący, niebezpieczny, niezabezpieczony. Tutaj pani właścicielka tego obiektu nabyła 

działkę gminną i kolejną przylegającą do swojej działki od gminy jakiś czas temu. I tak trochę 

to mieszkańcom też, mieszkańców niepokoi, bo tam wyrzucane są śmieci, pełno szczurów, 

pełno różnych gryzoni. No nie jest to też nasza fajna wizytówka. Mamy teraz ładną drogę, 

mamy fajne otoczenie, ta miejscowość naprawdę dużo bardzo zyskała, a ta budowa i tak nic 

się nie dzieje, jest w ogóle niezabezpieczona, to się wszystko kruszy, wali na chodnik. Tam są 

budynki wielorodzinne obok. I wiem, że tam jest sprawa spadkowa w toku i pewnie 

poszukiwany jest spadkobierca. No ale mimo wszystko, no myślę, że trzeba na tej 

właścicielce wymusić to, żeby ten obiekt po prostu zabezpieczyła, nie owijając go taśmą 

biało-czerwoną, tylko żeby naprawdę to zabezpieczyła. Skoro z drugiej strony swój garaż 

może grodzić, to niech odgrodzi tę budowę od budynków mieszkalnych. 

Burmistrz - Tam też skierowaliśmy pismo do nadzoru budowlanego z prośbą o informację, na 

jakim etapie, jakie kroki. 

Radna Anna Sobczyńska - No właśnie. Bo to utknęło tak naprawdę jakiś czas temu, nie? 

Burmistrz - We wrześniu wysłaliśmy pismo, czekamy na odpowiedź, zobaczymy,  

co odpowiedzą i będziemy dalej monitować. 

Radna Anna Sobczyńska - Jeszcze a propos tych lamp, to dziękuję za te lampy, bo na pewno 

dużo to wniosło i jest bezpieczniej. Obiekt oświetlony, tym bardziej że tam nie ma żadnego 

oświetlenia, tylko właśnie taka prośba, jakby już ten okres jesienny teraz się rozpoczął, żeby 

ten pan, który to montował, po prostu je wyregulował, tak, żeby dawały jak najwięcej światła, 

żeby jak najwięcej oświetlały. 

Burmistrz - Poprosimy wykonawcę ogólnie chyba, żeby przejrzał wszystkie te punkty,  

czy można je jakoś ustawić inaczej, czy odpowiednio oświetlają. No tutaj w rozmowie też 

otrzymałem zapewnienie, że to jest już nowoczesna lampa, która, pełne naładowanie 

akumulatorów wystarczy na 8 dni świecenia ciągłego bez słońca. 

Radna Anna Sobczyńska - I taki wniosek formalny. Co prawda, nie przygotowałam sobie nic 

na piśmie, ale myślę, że tutaj ustnie też mogę złożyć. Mamy wybudowaną piękną drogę 

wojewódzką i naprawdę bardzo fajnie, ale też samochody no niestety z dużą prędkością  

się poruszają. I tutaj ostatnio mieliśmy zebranie z mieszkańcami wspólnie z sołtysem 

odnośnie funduszu sołeckiego i padła taka dyskusja na temat progów zwalniających. 

Chcielibyśmy zawnioskować o jeden próg przy placu zabaw na drodze gminnej, a drugi przy 

sklepie. To jest chyba droga powiatowa, ale nie jestem pewna, czy też gmina mogłaby tutaj 

zwrócić się do powiatu o to, żeby taki próg tam posadowić. 



 5 

Burmistrz - Dobrze by było też dołączyć, tak jak w przypadku Starego Objezierza, 

oświadczenie o tym, że osoby zamieszkujące w pobliżu progu wyrażają, bo to szczególnie 

dotyczy osób, które mają posesje. 

Radna Anna Sobczyńska -  Tam właśnie są odsunięte. 

Burmistrz - Ale dobrze by było, że ci naprzeciwko, żeby złożyć oświadczenie, że nie wnoszą 

sprzeciwu i nie będą później jakby.... 

Radna Anna Sobczyńska - Ok. Ale jeżeli teraz mamy tam dwa tak naprawdę gospodarstwa 

i teraz, jeżeli te dwa gospodarstwa złożą sprzeciw, bo się nie zgodzą, chociaż są odsunięte,  

to cała wioska będzie w jakiś sposób musiała się do tego przyzwyczaić, bo ktoś nie chce? 

Nieważne będzie bezpieczeństwo innych? 

Burmistrz - Na pewno ważne. Kwestia  wtedy, trzeba będzie sprawdzić tę uciążliwość, bo 

wiemy, że jednak uciążliwość takiego progu jest duża. 

Radna Anna Sobczyńska - Dlatego też tutaj patrzyliśmy pod kątem posadowienia tych 

progów i też staraliśmy się, żeby to nie było przy tym głównym ciągu, gdzie te nieruchomości 

są naprawdę przy samej drodze, bo zdajemy sobie sprawę, że tam nikt nie chciałby tak 

mieszkać. Ale ta druga lokalizacja przy placu zabaw, to jest gospodarstwo, tak naprawdę 

budynki gospodarcze, to jest raz, a przy tej drugiej, przy sklepie to też jest ten budynek 

mieszkalny, naprawdę kawałek spory odsunięty. 

Burmistrz - Dzisiaj właśnie na ten temat rozmawialiśmy też z projektantem przy okazji innej 

lokalizacji. No, ma gdzieś tam pomyśleć, wskazać może inne rozwiązania, nie progi, bo też 

wskazuje, że to jest jedno z gorszych rozwiązań, jeśli chodzi o poprawę bezpieczeństwa. 

Radna Anna Sobczyńska - No tak, no ale nic na razie nie ma i tam się nie da zrobić żadnych 

mijanek. Ale wniosek złożę. Dziękuję. 

 

Radna Renata Barylska - Panie Burmistrzu, kilka tygodni temu odbyliśmy spotkanie  

z Radnymi z Witnicy. Padły różne pomysły odnośnie poprawy bezpieczeństwa przy drodze 

krajowej przy Dino. Czy zostały poczynione jakieś kroki, jeśli chodzi o powiat, rozmowy  

o chodnik przy drodze powiatowej? 

Burmistrz - Jeśli chodzi o powiat, będziemy rozmawiać 4 października o różnych sprawach 

drogowych i między innymi ten temat poruszę. Jeśli chodzi o drogę krajową, to na pewno 

zabezpieczymy w budżecie na rok przyszły środki na miernik prędkości, czyli ten znak, który 

pokazuje, z jaką prędkością wjeżdża się do miejscowości, i tu chcielibyśmy taki znak 

zamontować od strony Mieszkowic. To jest urządzenie, które, z doświadczenia wiem,  

że działa. No i jeśli chodzi o drogi powiatowe, to więcej odpowiem na następnej sesji. 

Radna Renata Barylska - Dobrze, dziękuję. Przypominam, że to jest ważna sprawa. I tam ten 

miernik prędkości jakby nie wyeliminuje problemu absolutnie, jeżeli nie mamy przejścia do 

marketu, tak? 

Jeszcze chciałabym przypomnieć, że też prosiliśmy o doświetlenie tej naszej drogi do 

stadionu, o postawienie trzech słupów oświetleniowych czy opraw tylko, bo tam chyba dwa 

słupy są, to żeby też o tym pamiętać. 

 

Radny Krzysztof Brzozowski – proszę o odświeżenie barierek przy szkole. 

 

Radny Jacek Kwiecień - Ja mam taką propozycję, żeby przyjrzeć się oznakowaniu ulicy 

Jeziornej. Tam wczoraj udaliśmy się z Panią Przewodniczącą obejrzeć, no bo parę osób mi 

zwracało uwagę na to. Tam jest parę tak naprawdę absurdów drogowych, ponieważ jest nakaz 

jazdy, skrętu w prawo w drogę szutrową, następnie jest zakaz wjazdu z tabliczką podpisaną 

"nie dotyczy mieszkańców 11 i 11a". A za tym znakiem kolejny znak z ograniczeniem 

prędkości do 20 na godzinę, zakaz parkowania, gdzie po kilkunastu metrach stoi kolejny 

zakaz zatrzymywania się, gdzie w tę stronę tak naprawdę nie powinny poruszać się żadne 

pojazdy, bo jest zakaz wjazdu. Tak więc kierowca, który przegapi ten zakaz wjazdu i wjedzie, 
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jest dalej, żyje w świadomości, jadąc, że jedzie prawidłowo, bo są znaki drogowe dla niego 

postawione. Te znaki nie są podpisane. 

Dyrektor ZGKiM – musi być zmieniona organizacja ruchu. 

Burmistrz - Tak jak Pan Kierownik mówi, pierwszym etapem musi być zmiana sposobu 

organizacji ruchu. 

Radny Jacek Kwiecień - I to tak, tylko kwestia techniczna, że w tym momencie jedziesz  

i patrzysz, przegapisz znak i jedziesz, wydaje ci się, że jedziesz dobrze, bo masz przed sobą 

znaki drogowe, tak? 

Radny Marek Roszak - Chciałbym zauważyć, są wyłączone dwie posesje, że mogą 

mieszkańcy tam wjeżdżać, tak? To prawdopodobnie te znaki dla nich stoją. 

Radny Jacek Kwiecień - Ale to one też powinny mieć pod sobą tabliczkę informującą,  

że dotyczy tylko tych posesji. 

Radny Marek Roszak - Być może tak. 

Radny Jacek Kwiecień - Ale nie ma takich tabliczek. Ich pod spodem nie ma. Tylko przy 

zakazie wjazdu. Przy nakazie skrętu w prawo też nie ma tabliczki. 

Burmistrz - Przyjrzymy się projektowi organizacji ruchu i trzeba będzie dokonać koniecznych 

zmian i wtedy nowe oznakowanie już zgodne z projektem, który będzie racjonalny. 

 

Radny Jan Lach - Prośba ode mnie i od rolników, żeby gdzieś zgłosić to, najprawdopodobniej 

do Enei, bo linia wysokiego napięcia jest w takim stanie, że maszynami nie idzie przejechać 

pod nimi i za nisko jest, tak? Są takie miejsca newralgiczne, co grozi przepięciem czy 

czymkolwiek. 

Burmistrz - A w którym miejscu dokładnie? 

Radny Jan Lach - To jest obręb Nowe Objezierze. Tam najwięcej. No to teraz tak po 

numerach działek to ciężko mi z głowy powiedzieć, nie? To trzeba byłoby, musiałbym 

przejść i konkretne numery działek i wtedy bym wiedział tak.  U mnie na polu, to jest działka 

64/65, tam dalej nie pamiętam później tych działek. Kilka takich miejsc jest, że nie przejedzie 

się kombajnem. 

 

Radna Ilona Matuszewska-Roszak - Ja mam takie pytanie odnośnie szkoły w Witnicy.  

Co się tym razem zadziało, że dzieci znów nie będą wracały? Bo to jest kolejny poniedziałek  

i już nie ukrywam, rodzice są poirytowani. Chciałabym wiedzieć, co im odpowiedzieć. 

Burmistrz - Znaczy, nie zadziało się nic nowego. Po prostu wykonawca jest niesłowny.  

Od czasu 2 września biegną kary za przekroczenie terminu. Oczywiście naciskamy.  

Jest poinformowana o tym, jakie są skutki tego, że nie dotrzymuje terminu. 

Prace powinny się zakończyć. Dzisiaj Dyrektor mówił, że chce od poniedziałku, żeby dzieci 

wracały do szkoły. Będąc dzisiaj na miejscu, stwierdzam, że stan zaawansowania prac jest 

taki, że z dużym prawdopodobieństwem można powiedzieć, że w poniedziałek dzieci  

do szkoły wrócą. 

 

Radna Urszula Stasiela - Ja mam takie pytanie odnośnie tego, że u nas będą wymieniane  

w Przyjezierzu przyłącza wody. Czy nie można pomyśleć też o modernizacji naszej 

hydroforni, bo ona już swoje lata ma. I tutaj mieszkańcy skarżą się, że ciśnienie, że woda, 

powietrze w wodzie po prostu, a Przyjezierze przez parę lat już się rozbudowało, bo tam  

te domki letniskowe i tak dalej, ta ulica Letniskowa, hydrofornia była robiona na pewno na 

mniej budynków. 

Burmistrz - Jeśli chodzi o zakres inwestycji, która jest realizowana, o której mówiłem,  

że podpisaliśmy umowę o dofinansowanie w ramach tej inwestycji na pewno nie ma 

możliwości rozszerzenia jej o modernizację suwów w Przyjezierzu, no bo koszty takiej 

inwestycji pewnie są bliskie kosztom całej inwestycji, którą będziemy realizować.  

Czyli myślę, że gdzieś koło 3-4 mln zł to jest koszt jednej takiej modernizacji. Właściwie 
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wszystkie stacje ujęcia wody na terenie naszej gminy takiej modernizacji wymagają  

i będziemy musieli szukać środków na to w kolejnych latach. 

 

Radna Katarzyna Potapińska -  Panie Burmistrzu, jeśli chodzi o remont placów zabaw,  

czy tylko jedna firma zgłosiła się jako oferent do renowacji tych placów zabaw? 

Burmistrz - Nie wiem, sprawdzę. 

Radna Katarzyna Potapińska - To tutaj do Pana Dyrektora. Ta droga szutrowa, tam, 

Akacjowa, tam jest taki dół, że można koło zgubić, wjeżdżając od Jeziornej w Akacjową. 

Dyrektor ZGKiM - Tak zrobimy, przynajmniej jeżeli jest objęta gwarancją. 

Radna Katarzyna Potapińska - No tak, tylko ten dół to już jest 2 miesiące. To jest jedna 

sprawa. W ogóle ta cała droga jest jakby troszkę do poprawienia, bo się jedzie jak po torach 

kolejowych. Fajnie, że zostały zamontowane słupki na końcu. 

I jeszcze jedna sprawa. W wielkim skrócie, jeśli mogę poprosić. O sytuacji właśnie wody  

w Moryniu, bo myślę, że wiele osób jest zainteresowanych, dlaczego tak było, jak jest i jak 

będzie, i do kiedy będzie. 

Dziękuję. 

Dyrektor ZGKiM - Odnośnie wodociągów. Sytuacja na wodociągach poprawiła się na pewno. 

Wykonawcy zostali zmuszeni do dostawienia, do doposażenia tymczasową stację 

dodatkowych filtrów, które pomogły. Widać to rzeczywiście w kranach. W ogóle wykonawca 

jest jak gdyby zobowiązany do dostarczenia nam tutaj odpowiedniej wody, odpowiedniej 

jakości wody, o odpowiednim ciśnieniu. Także jakieś tam pytania odnośnie zniszczonych 

urządzeń to myślę, że trzeba kierować do nich, tak? Na tę chwilę woda jest odpowiednia. 

Jakość wody jest dobra. Nie mamy takich jakiś innych większych problemów. 

 

Radny Marek Roszak - Ja bym chciał wrócić do kwestii remontów placów zabaw i podpisania 

tej umowy z Panem Marcinem Mazurem. Jeżeli już ta umowa jest podpisana, to ja mam 

wielką prośbę, żeby jakoś dokładniej weryfikować prace, które wykonuje firma Pana 

Marcina, bo do tej pory już miałem trzy czy cztery przypadki, że prace albo nie były  

w sposób prawidłowy wykonane. A naprawa ostatniej karuzeli. No dla mnie to jest po prostu 

karuzela z powrotem do wymontowania, zamontowania jej głębiej, jest moim zdaniem  

za wysoko. Zwracałem na to uwagę i myślę, że powinien być bardziej kontrolowany. 

Powinny prace Pana Marcina być bardziej kontrolowane, bo to nie jest jeden przypadek, 

gdzie kolokwialnie powiem: fuszerkę wali. 

 

Radna Urszula Stasiela - Ja mam jeszcze kilka spraw. Czy jest taka możliwość, żeby te nasze 

lampy na ulicy Moryńskiej wymienić na bardziej energooszczędne? Czy my już się 

nie łapiemy do żadnego programu w tej chwili? 

Burmistrz - Znaczy, jeśli chodzi o modernizację oświetlenia, będziemy to sukcesywnie 

realizować w całej gminie. A jeśli chodzi o program "Rozświetlamy Polskę", no, tu mamy 

ograniczenie, jeśli chodzi o ilość opraw. No i jakby w tym etapie, jeżeli chodzi o Przyjezierze, 

to jeszcze nie, nie ten rok i nie przyszły rok. 

Radna Urszula Stasiela - Dobrze. A jeszcze to można się przyjrzeć bliżej tym lampom? No bo 

niektóre są tak naprawdę uszkodzone. One raz się włączają, raz wyłączają. Nie spełniają 

swojej roli. 

Burmistrz - To tu na bieżąco najlepiej informować, która lampa miga, wtedy dokładnie przy 

adresie. I my zgłaszamy te nieprawidłowości i one muszą być usuwane w ramach usuwania, 

takiej bieżącej konserwacji. 

Radna Urszula Stasiela - to kolejne pytanie. Czy gmina byłaby w stanie postawić  

w Przyjezierzu, na przykład na ulicy Moryńskiej, jakąś tablicę informacyjną zamykaną 

najlepiej? I drugie pytanie, czy można by było tę tablicę, która jest na ulicy Letniskowej, 

wymienić, bo ona jest w stanie fatalnym. W związku z tym, że jest niezamykana. No, warunki 

atmosferyczne tak na nią działają, że się po prostu rozsypuje. A tu, jeżeli chodzi o tę tablicę 
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na ulicy Moryńskiej, to z tego względu, że dużo jest osób starszych, które w ogóle nie udają 

się w kierunku świetlicy, a tam jest ta jedyna tablica informacyjna. 

Burmistrz - Czyli rozumiem, że dodatkową tablicę informacyjną na ulicy Moryńskiej? 

Bo jedna tablica na ulicy Moryńskiej przy świetlicy jest. Czyli dodatkowo, żeby na ulicy 

Moryńskiej były dwie, trzecia na ulicy Letniskowej. 

Radna Urszula Stasiela - Na Letniskowej jest. Ale ona bardzo źle wygląda, w tej chwili 

rozsypuje się praktycznie. No bo ona z płyty wiórowej jest zrobiona. 

Burmistrz - A o którym miejscu mówimy, jeśli chodzi o ulicę Moryńską? Bliżej bloków czy? 

Radna Urszula Stasiela - Najlepiej na wjeździe przy blokach. No bo tam najwięcej osób 

spaceruje, tak? Starsze osoby idą w tamtym kierunku bardziej niż gdzieś tam w środek 

wioski. 

Burmistrz - Jeszcze nie wiem, czy kierunek tablic informacyjnych, ale rozważaliśmy 

możliwość montowania słupów ogłoszeniowych, które... Tablice informacyjne mają tę wadę, 

że nawet jak są zamykane, to po pewnym czasie właśnie zostają zaklejane plakatami. Taśma 

bezbarwna na tyle niszczy pleksę, że po jakimś czasie po prostu nie widać, co jest w tej części 

zamkniętej i stają się nieczytelne. I myślę, że dobrym rozwiązaniem jeżeli znajdziemy 

lokalizację w miejscowościach, dobrym rozwiązaniem byłby montaż słupów ogłoszeniowych, 

na których można kleić plakaty. To by było miejsce do tego właśnie, tak, okrągłych, słupów 

ogłoszeniowych. Miejsce dobre, do tego przeznaczone, gdzie każdy mógłby swobodnie  

te plakaty wieszać, nie niszcząc jednocześnie tablic. I zobaczymy, być może w tym kierunku 

właśnie będziemy szli. 

Radna Urszula Stasiela - Dobrze, a jeszcze takie pytanie odnośnie chodnika na ulicy 

Moryńskiej, bo niestety po tych pracach związanych z budową kanalizacji w wielu miejscach 

ten chodnik się pozapadał. To nie są stare zapadnięcia, to są nowe i robotnicy, firma, która to 

robiła, próbowała jakoś to ponaprawiać, ale chyba nie we wszystkich miejscach tak jest. 

Burmistrz - Jeśli to są rzeczy, które wymagają pilnej bieżącej naprawy, no to będziemy 

reagować. Będziemy gdzieś zgłaszać to do powiatu. Jest Radny Powiatowy, słyszy.  

Jeżeli to są rzeczy, które, kwestia kosmetyczna, a jest to w przebiegu planowanej sieci 

wodociągowej, no to wtedy poczekajmy już na wykonanie sieci wodociągowej, bo w ramach 

tej inwestycji chodnik będzie przebudowany, po prostu będzie nowy chodnik, więc no idźmy 

w tych kierunkach, tam gdzie nie wymaga to pilnej naprawy, jest to rzecz kosmetyczna,  

a będzie tam sieć wodociągowa, poczekajmy. Jeżeli jest, to albo poza przebiegiem 

planowanej sieci, albo jest to w takim stanie, że grozi to, zagraża bezpieczeństwu, no to 

będziemy reagować. To tylko wtedy proszę o informację gdzie i będziemy reagowali. 

Radna Urszula Stasiela - I jeszcze jedna informacja związana ze słupem na ulicy Moryńskiej, 

który od wielu lat już mieszkańcy poruszają. Słup stoi na środku drogi. Ostatnio był 

przypadek, że pan wjechał w ten słup po prostu, osoba starsza. On według mieszkańców, 

według mnie, zagraża bezpieczeństwu. Stoi pośrodku chodnika. Jest bardzo mało miejsca  

z jednej strony, żeby go ominąć, i z drugiej strony. 

Burmistrz - Jeżeli chodzi o słup aowy, który dobrze by było zastąpić słupem rolowanym 

teraz, więc taki wniosek możemy złożyć do Enei. Mam nadzieję, że pozytywnie się do tego 

ustosunkują. 

Radna Urszula Stasiela - Jeszcze ostatnie pytanie. Tutaj słyszeliśmy, jak... Jak firma Vortex 

Energy mówiła, że udzieliła dotacji do dożynek gminnych w Przyjezierzu, które się odbyły. 

A w jakiej kwocie to było? Czy to było po prostu, chodziło o to stanowisko, które oni tam dla 

dzieci postawili i tę fotobudkę? Czy to były środki pieniężne? Czy to darowizna wpływała? 

Burmistrz - pozyskam informację z Moku, czy jakaś darowizna finansowa wpłynęła, 

czy to był tylko właśnie ten punkt. 

 

Radna Alicja Rzońca - Ja chciałam się podpiąć tutaj pod petycję Pana Radnego Marka 

Roszaka odnośnie placów zabaw i być może lepszym rozwiązaniem byłoby po prostu takie 

stopniowe nawet wymienianie placów zabaw, szczególnie tam, jeśli chodzi o ten kompleks 
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sportowo-rekreacyjny na ulicy Odrzańskiej, ponieważ zgadzam się w 100%, czasem nawet po 

tej renowacji i po tym odbudowaniu po prostu tego w ogóle nie widać. Tam dalej są bardzo 

niebezpieczne części, szczególnie te części drewniane. One się kompletnie nie sprawdzają. 

Ten plac zabaw nawet po jakiejkolwiek renowacji wygląda jakby był dalej w fatalnym stanie  

i po prostu, widząc rodziców, którzy przychodzą z małymi dziećmi, no nawet, no trzeba 

powiedzieć, że tam jest bardzo dużo niebezpiecznych części. 

Burmistrz - Na pewno jeśli chodzi o kierunek, to lepszym kierunkiem będzie zastępowanie 

tych zużytych placów zabaw nowymi. Myślę, że musimy odchodzić od drewnianych placów 

zabaw na rzecz metalowych, które są odporniejsze na warunki atmosferyczne i jeżeli tylko 

będziemy mieli możliwości finansowe, projekty, to będziemy starali się kompleksowo te stare 

place zastępować nowymi urządzeniami. Być może właśnie konieczne są nowe projekty, żeby 

to też było atrakcyjniejsze dla dzieci. 

 

Radna Barbara Sołoducha - Ja mam takie pytanie, właściwie taką prośbę. Mamy piękne 

ścieżki rowerowe i prośba od uczestników i od użytkowników tych ścieżek rowerowych, czy 

jest możliwość na tym naszym, chociaż na naszej, na terenie naszej gminy wykonanie czy 

postawienie jakiejś od czasu do czasu ławeczki, żeby po prostu nawet ten rowerzysta, który 

chciałby chwilę usiąść nawet czy coś zjeść, czy coś, żeby mógł sobie gdzieś przysiąść.  

I ewentualnie postawienie jakiegoś toitoia w miejscach takich, które będzie można byłoby 

obsługiwać, jeśli chodzi o wymianę, wypróżnienie czy tam wysprzątanie i tak dalej. To jest 

moja, moje, znaczy nie moje, tylko użytkowników, akurat rowerzystów, prośba. 

Burmistrz - 27 września miało się odbyć spotkanie z PKP, którego tematem między innymi 

miał być rozwój, miał być rozwój infrastruktury przy ścieżce rowerowej, żeby to też 

uzgadnianie z nimi, no bo oni są jeszcze wciąż właścicielem terenu, więc każda inwestycja 

zlokalizowana na działce, na której jest ścieżka rowerowa, wymaga zgody PKP. Stąd też  

na przykład te wiaty, które, solarne, które postawiliśmy, ta lokalizacja nie jest przypadkowa,  

bo to były jedyne lokalizacje, gdzie jakby gruntem dysponowaliśmy gminnym bez zgody 

PKP. To spotkanie z 27 września zostało przełożone na 12 października. Tam z przyczyn 

niezależnych ode mnie, to PKP, dziś im ten termin nie pasował i na pewno na ten temat 

będziemy rozmawiać. Mam tam kilka tematów związanych właśnie z nieruchomościami 

należącymi do PKP. Ale to jest jeden z głównych tematów, czyli rozwój infrastruktury przy 

ścieżce rowerowej. Mam świadomość, jak to jest ważna rzecz dla naszej gminy i na pewno 

będziemy realizować wszystko, co tylko możliwe. 

Radna Barbara Sołoducha - Jeszcze jedno pytanie, w związku z wykonaniem drogi tam ulicy 

Piaskowej, czy mieszkańcy z ulicy Polnej, oni będą mieli zagrodzone? Ja może powiem tak. 

Ja się pytałam tam panów, którzy pracują, bo mnie zapytano. Po prostu mieszkańcy z naszej 

ulicy zapytali, jak będzie z wyjazdem do, z wyjazdem z ulicy Polnej, bo nie wszyscy mają 

dostęp na przykład od ulicy Dworcowej, tak? No, nie powiem, że ja nie mam tego problemu, 

ale są moi sąsiedzi, którzy naprawdę martwią się, że nie będą mogli wyjechać. Pytając się tam 

pana, pan dzwonił do brygadzisty, który stwierdził, że najpierw robią ten odcinek, który w tej 

chwili, czyli tam do Pani Danusi Grendy. No to chyba tam troszeczkę dalej, bo jeszcze chyba 

zahaczą ten wjazd do ulicy Polnej, ale też powiedział, że w razie, jeżeli tamta strona już 

będzie wykończona i zajmą się tą stroną tutaj w kierunku ulicy Dworcowej, wjazdu z ulicy 

Dworcowej, to stwierdzili, że oddadzą tamtą część i będzie można wyjeżdżać już, nie wiem, 

czy w kierunku tej ulicy nowej, co mamy ulicę Lawendową chyba, ta ulica, która jest 

prywatna w tej chwili, tamtędy będzie można wyjeżdżać? Czy tu będzie wyjazd z ulicy 

Piaskowej w kierunku ulicy Wodnej? Nie mam pojęcia. Bo oni tak stwierdzili, że stamtąd 

będzie można wyjeżdżać po wykonaniu już tamtej ulicy Piaskowej i tej części do ulicy 

Polnej, że wtedy tutaj zamkną drogę do wjazdu, a będzie można kierować się w tamtą stronę. 

Więc nie wiem, którędy tam można, a tam jest jedna ta droga prywatna, gdzie zwrócono 

uwagę pewnej osobie, która tam przyjeżdżała, że w każdej chwili mogą szlaban postawić i nie 

będzie przejezdna. I czy jest możliwość właśnie od tej strony Piaskowej, tam w kierunku 
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góry, w kierunku Wodnej, czy tam jest jakiś wyjazd, będzie wyjazd w kierunku Wodnej? Czy 

tam też nie jest zablokowane? Bo tam wiem, że ktoś, właściciel miał też tę swoją działkę. 

Wiem, że tam kamienie były porozkładane i nie było przejazdu. 

Burmistrz - Ustalimy dokładnie, jak będzie wyglądała organizacja ruchu przy, jeżeli będzie 

miało być coś tutaj zablokowane do tej części, to którędy będzie przejazd. Na bieżąco  

są świadczone usługi związane, usługi asenizacyjne, więc jeździ tam wóz asenizacyjny, więc 

też jakoś będzie musiał dojechać. Taką informację o komunikacji w trakcie prac poproszę, 

żeby została przygotowana i umieszczona na stronie Morynia. 

 

Radna Alicja Rzońca - Tak, jeszcze przypomniałam sobie, że chciałam zapytać, czy też 

zawnioskować o to, czy można by było udostępnić ubikacje na plaży? Bo jeszcze cały czas 

mamy dużo osób odwiedzających, turystów. I ja po prostu widzę, że zawsze jest ten problem 

jeszcze, szczególnie jeśli chodzi o dzieci, żeby jednak wytrzymać i udać się do jakiejś toalety 

oddalonej. I czy byłaby taka możliwość, żeby po prostu ta toaleta była otwarta? Może jakąś 

klamkę z opłatą? Albo jakieś inne rozwiązanie, jeśli chodzi o kwestie finansowe, żeby po 

prostu można było skorzystać. 

Burmistrz - Będziemy się tutaj... Skonsultuję się ze Skarbnikiem, jak możliwości finansowe. 

Zobaczymy. Jeśli chodzi o te drzwi na monety, czyli wrzutowy zamek, być może jest to 

rozwiązanie. Termin trwałości projektu już minął, więc pozyskanie środków w ten sposób jest 

możliwe. Rozważymy opcje, co można zrobić, żeby tę sytuację poprawić. 

Radna Katarzyna Potapińska - No tylko też kwestia wtedy jakby dopilnowania tego obiektu, 

bo, wiecie, no. To nie jest takie proste, jeżeli tam nikogo nie ma i zostawimy nawet, tak jak 

tutaj mówicie o tych klamkach płatnych, no wiadomo, że można zostawić otwarte i niestety 

obiekt może być zniszczony, jeżeli nie ma osoby, która tam jest odpowiedzialna w tym 

momencie za to. 

 

Gość – czy tablica na działce 109 będzie odtworzona? 

Burmistrz - Jak najbardziej planujemy odtworzenie. 

 

Radna Ilona Matuszewska-Roszak - A tak przy okazji przypominam tę tablicę w Witnicy. 

Prosiłam o odświeżenie, to może, wtedy by się udało. 

 

 

 

Ad. 17 

Przewodnicząca Rady zamknęła obrady V Sesji IX kadencji Rady Miejskiej w Moryniu.  

 

Czas trwania sesji: od godz. 12:00 do 14:38.  

 

Szczegółowy zapis obrad V Sesji IX kadencji Rady Miejskiej w Moryniu z dnia  

30 września 2024 roku – zał. nr 32. 

 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Przewodnicząca Rady  

 

 

                   Katarzyna Potapińska  


